

بنك ليشا يحقق صافي أرباح قدرها 140.1 مليون ريال قطري، بنمو نسبته 45% خلال التسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2025

أعلن بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) ("بنك ليشا" أو "البنك") عن تحقيق صافي أرباح قدرها 140.1 مليون ريال قطري منسوبة إلى مساهمي البنك خلال فترة التسعة أشهر المنتهية في 30 سبتمبر 2025، ما يُمثّل نموّاً سنوياً نسبته 45 % مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. وذلك في انعكاس مباشر لقوة أدائه واستدامة زخمه عبر مختلف قطاعات الاستثمار.

وواصلت محفظة البنك الاستثمارية المتنوعة أداءها القوي، إذ ارتفعت الأصول المُدارة بنسبة 68.8 % على أساس سنوي لتبلغ 11.7 مليار ريال قطري. كما حافظ إجمالي الأصول والاستثمارات على مسار تصاعدي، ليصل إلى 7.9 مليار ريال قطري 4.3 مليار ريال قطري على التوالي، بنمو سنوي قدره 4.1% و 28.4%. وارتفع إجمالي الدخل إلى 323.5 مليون ريال قطري، بينما نمت حقوق الملكية بنسبة 8.5 % لتصل إلى 1.47 مليار ريال قطري مقارنة بالفترة ذاتها من العام الماضي.

وفي مؤشرات الكفاءة المالية، حقق البنك عائداً على متوسط حقوق الملكية بنسبة 13.28 %، وعائداً على متوسط الأصول بنسبة 2.53 %، فيما بلغت القيمة الدفترية للسهم الواحد 1.31 ريالاً قطرياً، وبلغت ربحية السهم السنوية 0.167 ريالاً قطرياً.

وفي تعليقه على النتائج، صرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، رئيس مجلس إدارة بنك ليشا قائلاً: "يسرّنا الإعلان عن نتائج الربع الثالث من عام 2025، التي تعكس بوضوح متانة نموذج أعمالنا المتنوّع وكفاءته التشغيلية. فقد واصلت المؤشرات المالية والاستثمارية تسجيل نمو مزدوج الرقم، مدعومة بإدارة حكيمة للمخاطر، وسيولة قوية، وقاعدة رأسمالية متينة. ومع هذا الأداء المستمر، يؤكد بنك ليشا التزامه الراسخ بتحقيق عوائد مستدامة، وتعزيز الثقة المتبادلة مع المساهمين والعملاء وجميع الشركاء."

من جهته، علّق السيد محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك ليشا قائلاً: "بفضل التزامنا باستراتيجيتنا طويلة الأمد، حقق البنك أداءً ماليًا متميزًا خلال الربع الثالث من عام 2025. وساهمت قطاعات الطيران، والملكية الخاصة، والعقارات، والأسهم العامة، والخزانة بدور رئيسي في تحقيق دخل مستدام ضمن محفظتنا الاستثمارية المتنوعة. كما تواصل مبادراتنا لتطوير القدرات الرقمية وتعزيز الحوكمة دعم النمو المنضبط والمستدام."

يمكن الاطلاع على البيان الصحفي الكامل والقوائم المالية عبر موقع البنك الإلكتروني: www.leshabank.com. ويُذكر أن بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) هو بنك استثماري متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية، مرخّص من هيئة مركز قطر للمال، ومدرج في بورصة قطر تحت رمز التداول (QSE: QFBQ).

Lesha Bank reports QAR 140.1 million net profit, marking a 45% year-on-year growth for the nine-month period ended 30 September 2025

Lesha Bank LLC (Public) ("Lesha Bank" or the "Bank") reported a net profit of QAR 140.1 million attributable to the equity holders of the Bank for the nine-month period ending 30 September 2025, representing a 45% increase compared to the same period last year. Delivering double-digit profit growth consistently over the period, the Bank reaffirmed its strong performance and ability to generate value across a diversified investment portfolio.

The Bank's diversified investment portfolio continued to demonstrate strong growth momentum, with Assets Under Management (AUM) recording a year-on-year increase of 68.8%, reaching QAR 11.7 billion. Total assets and total investment also maintained their upward trajectory, standing at QAR 7.9 billion and QAR 4.3 billion, respectively reflecting year-on-year growth of 4.1% and 28.4%. Total income reached QAR 323.5 million, while total equity rose by 8.5% to QAR 1.47 billion compared to the same period last year.

The Bank achieved a return on average equity (ROAE) of 13.28% and a return on average assets (ROAA) of 2.53%. The book value per share stood at QAR 1.31, while annualized earnings per share (EPS) reached QAR 0.167.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented: "We are delighted to report the Bank's third-quarter 2025 results, which demonstrate the strength of our diversified business model. Key investment and financial indicators sustained double-digit growth, highlighting the contributions from all business verticals, underpinned by prudent risk management, healthy liquidity, and a strong capital base. Lesha Bank continues its commitment to deliver sustainable returns and maintain trust with our shareholders, clients, and stakeholders."

Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank CEO, added "Guided by our long-term strategy, the Bank achieved a favorable financial performance in the third quarter of 2025. Aviation, Private Equity, Real Estate, Public Equities, and Treasury verticals were instrumental in generating recurring income across our diversified investment portfolio. Strategic initiatives to enhance digital capabilities and governance continue to support disciplined and sustainable growth.

The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com. Lesha Bank LLC (Public) is a Shari'a-compliant investment Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).